
(May. 2025) 

P. 1

Quality Submission Guideline for  
Quality Powered Mechanical Equipment (QPME) Label Application 

申請優質機動設備標籤的優質呈交指引

Index 目錄 Page頁 

1 Notes for QPME Label application 申請優質機動設備標籤須知事項 2 

2 Photo Examples 相片例子  4 

3 EU Directive 2000/14/EC 歐盟指令 2000/14/EC 
3.1 EC Declaration of Conformity (DoC) 歐盟符合宣告書  7 
3.2 Indication of guaranteed sound power level 顯示保證聲功率級的標示  8 
3.3 CE Conformity marking 歐盟標誌  8 
3.4 Certificate of Conformity (CoC) sample 歐盟符合證書樣本  9 
3.5 Sound Test Report sample 噪音評估報告樣本  10 
3.6 Notified Body Information 驗證機構資料  12 
3.7 Determination of the guaranteed sound power level 保證聲功率級的測定  13 

4 Regulation of MLIT of Japan 日本國土交通省規例 
4.1 MLIT Certification Letter 日本國土交通省認證批核書  14 
4.2 MLIT Designated Number 日本國土交通省認證編號  15 
4.3 MLIT Sound Test Report 日本國土交通省噪音評估報告  16 
4.4 MLIT “Low” or “Super Low” Noise Label 日本國土交通省低或超低噪音標籤  17 
4.5 MLIT Original Equipment Manufacturing (OEM) 日本國土交通省原始設備製造  18 
4.6 MLIT Appended Forms 日本國土交通省 別記様式(追加形式) 19 

5 Electronic Application of QPME Label 「優質機動設備」標籤電子申請  
5.1 Process Flow 申請流程 20 
5.2 Notes for Electronic Application 登記及透過電子申請表格申請須知 21 
5.3 Q&A related to e-Form 與電子表格相關的常見問題 22 
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1. Notes for QPME Label application
申請優質機動設備標籤須知事項

1.1 Checklist of items to be submitted for QPME Label application: 
遞交優質機動設備標籤申請時，請核對是否已一併夾附下列文件：

ITEMS /項目  DESCRIPTION / 詳情  
Application Form 
書面申請表 

Or 或
Electronic 

Application 
Form 

(e-Form) 
電子申請表格

Completed application form for QPME Label for the following equipment: 
(1) Tracked Bulldozer, (2) Wheeled Bulldozer, (3) tracked Loader, (4) Wheeled Loader,
(5) Excavator, (6) Mobile Crane, (7) Generator, (8) Asphalt Paver, (9) Vibratory Roller,
(10) Road Roller, (11) Vibratory Compactor, (12) Power Rammer, (13) hand held
percussive breaker; (14) air compressor and (15) concrete crusher

填妥下列設備的優質機動設備標籤申請表格 : 

(1)履帶式推土機 , (2)輪動式推土機 , (3)履帶式搬土機 , (4)輪動式搬土機 ,(5)
挖土機 , (6)流動起重機 , (7)發電機 , (8)瀝青攤鋪機 , (9)振盪式滾壓機 , (10)
道路滾壓機 , (11)振動式壓實機 , (12)機動夯土機 , (13)手提撞擊式破碎機 ,
(14)空氣壓縮機  及  (15)混凝土壓碎機

EC Declaration of 
Conformity 

歐盟符合宣告

書

Or 或  
Certification Letter 

from MLIT of  
Japan 

日本國土交通

省認證批核書

An EC Declaration of Conformity issued under European Union (EU) Directive 
2000/14/EC for a particular type of equipment together with the relevant Certificate of 
Conformity & Sound Test Report prepared by the EU Notified Body or manufacturer; 
按歐盟指令 2000/14/EC 所簽發適用於某一類別設備的符合宣告書，並附有

由歐盟註冊驗證機構或製造商發出相關符合證書及噪音評估報告；  
Or 或  

A Certification Letter from Ministry of Land, Infrastructure, Transport and Tourism 
(MLIT) of Japan designating the equipment as low or super low noise model together with 
Sound Test Report. 
日本國土交通省認證批核書，證明有關機動設備屬指定低或超低噪音型號；

並附有噪音評估報告

Document showing the date of manufacture of the equipment (including day/month/year) 
由製造商發出顯示每一件設備生產日期的文件﹝包括日月年﹞

Photos 
(preferably with 
good quality ) 

機動設備的照

片

﹝良好品質照

片更佳﹞

Photos showing the equipment affixed with CE marking and indication of the guaranteed 
sound power level  
顯示有關機動設備貼上歐盟標誌及保證聲功率級的標示的照片

or 或  
Photos showing the equipment affixed with a Low or a Super Low noise construction 
machine label 
顯示有關機動設備貼上低或超低噪音型號的標示的照片

Photos showing the four sides and clear serial number of each piece of the equipment 
顯示有關機動設備四面照片及清晰機身編號的照片

Electronic files to be submitted in any of the following formats: JPG/PNG/GIF 
以電子檔案符合以下任何一種格式： JPG/PNG/GIF 提交  

Other relevant 
information 

其他有關資料

Trade leaflets/brochures/additional information of the particular equipment, Copy of 
Business Registration Certificate, etc. 
有關機動設備的說明書 /產品簡介及額外資料，商業登記証副本等

1.2 The application form must be duly completed with necessary information (Applicant & equipment holder
information, equipment particulars, etc.) and duly signed by the applicant. Please use one application form for 
each type / model of equipment seeking for registration. Incomplete or erroneous information in application 
form may cause hiatus or delay in processing the submission. 
申請人須填寫申請表上要求的各項資料(申請人及機動設備持有人的個人資料、機動設備的詳細資料

等)，並由申請人簽署。當申請多於一類別或同類別不同型號機動設備時，請為每一類別或每一型號機動

設備提交一份申請表及所需文件。如申請表格內有關資料有不全或錯漏，可能導致暫停或延誤處理所呈

交的文件。 

1.3 The application will be generally processed within 28 days but the processing time would be affected by the 
complexity of individual application case and the number of applications received at a particular time. 
Application for renewal after the expiry date of a QPME label is not normally accepted. 
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已遞交的申請一般會於 28 天內處理，但實際時間須視乎個別申請情況，以及在該段時間內所收到的申請

數目等因素而定。在有效期完結後才重新申請標籤的設備，一般不會受理。

1.4 The application is free of charge. 
申請優質機動設備標籤費用全免。

1.5 E-Form shall only be submitted via e-mail, and application paper form can be submitted by post, fax, e-mail or 
in person to Noise Management and Control Section of the EPD. 
電子申請表格只可透過電郵遞交申請，而書面申請表可經郵寄、傳真、電郵或親自送往本署噪音監理及

管制課提交申請。

Office 辦事處 Office Address 辦事處地址 
Noise Management & 
Control Section 
噪音監理及管制課

6/F., Chinachem Tsuen Wan Plaza, 455-457 Castle Peak Road, Tsuen Wan, N. T. 
新界荃灣青山公路 455–457 號華懋荃灣廣場 6 樓 

E-mail / 電郵 Tel. No./ 電話 Fax No. / 傳真 
qpme@epd.gov.hk 2411 9689 2413 3358 

1.6 All documents submitted should be in either English or Chinese. Otherwise, they must be accompanied by 
English or Chinese translations certified by an organization recognized by EPD (e.g. foreign consulates). 
所有遞交的文件必須以英文或中文填寫。如果文件是以英文或中文以外的另一語文填寫，該等文件必須

附有由本署認可機構（例如，外國領事館）所確認的英文或中文譯本。

1.7 EPD will not accept any documents (such as reports, certificates, declarations) that contain erasures or 
amendments unless the applicant can provide a reasonable explanation supported by documentary proof 
recognized by EPD (e.g. written explanation issued by equipment manufacturers or relevant government 
authorities).  
本署不會接納任何經過塗擦或更改的文件（例如報告，認證文件，聲明），除非申請人能提供合理解釋
及支持理據，並且附上本署認可的證明文件（例如，由設備製造商或有關政府機關所簽發的書面解釋）。 

1.8 The aim of the QPME Label scheme is primarily for promoting the use of new powered mechanical equipment. 
After servicing for a long period in harsh operation conditions and rugged construction sites, a piece of 
relatively aged or second-handed (i.e. not new from manufacture) powered mechanical equipment may lose its 
"excellence" elements and its sound emission and environmental performance might have deteriorated. When 
assessing such applications, the EPD shall request the applicant, subject to each individual situation, to provide 
additional information (maintenance records, recent sound test report, etc) for consideration apart from the 
essential conformity documents. It is the responsibility of the applicant to submit adequate documents to 
demonstrate the concerned equipment has fulfilled the QPME principle, that is, the item should be new, quieter, 
environmental friendly and efficient.  
In any circumstances, EPD has the right to seek for more information from the applicant to assess the equipment 
is in good quality. 
「優質機動設備標籤」計劃主要為推行新製造的機動設備而設。機動設備在一般地盤操作情況下使用多

年後，它的聲量水平和環保質量或會有所下降，該些機動設備很可能已失去「優質」的元素。故此本署

在審批這些申請時，除了相關認證文件外，亦會按個別情況要求提供額外資料（例如維修保養資料及新

近的噪音測試報告等）供參考。申請人有責任提供足夠文件證明有關機動設備符合「優質機動設備」的

目標，即新造、特別寧靜，有效率而又符合環保原則的機動設備。 

在任何情況下，本署有權向申請者索取更多資料，以評定該設備是否「優質」。 

1.9 Reference Link 連結參考： 
[EU Directive 2000/14/EC and its relevant information] / [歐盟指令 2000/14/EC 及其相關資訊] 

http://ec.europa.eu/growth/sectors/mechanical-engineering/noise-emissions/index_en.htm
[MLIT of Japan] / [日本國土交通省] 
https://www.mlit.go.jp/tec/constplan/sosei_constplan_tk_000003.html 

http://ec.europa.eu/growth/sectors/mechanical-engineering/noise-emissions/index_en.htm
https://www.mlit.go.jp/tec/constplan/sosei_constplan_tk_000003.html
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2. Photo Examples (Applicable to both EU and Japan System):
相片例子 (適用於歐盟及日本制度)

Good Quality Photos (優質相片) 

Close up photo to show the sound power level and CE marking (EU System) 
近距照片顯示聲功率級和 CE 標記(歐盟制度) 

Close up of required label (Japan System) 
近距照片(日本制度) 

Photos showing the 4 sides appearances of the equipment 
照片能顯示機件的四面外觀

Suitable exposure with clear location of the affixed noise labels 
曝光合適及能分辨機件上的標示位置

Unacceptable Photos (不可接受的相片) 
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Unclear information 
資訊不清晰

Under (or Over) exposure 
曝光不足 (或 過份曝光) 

Unclear information due to reflection of nomenclature Plate 
金屬牌反光導致資訊不清晰

Showing incomplete appearance of the equipment 
未能完全顯示機件的外觀

為方便本署處理申請，申請人請根據每一部設備的序號歸合照片(譬如機身、序號及相關標籤)，並參照以下形式以 Word/PDF 檔提交照片。 
To facilitate application processing, please group and arrange the photos (e.g. machine body, serial number and relevant labels) according to its serial 
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number as well as the following format and submit in a Word/PDF file. 

註︰如需要提交/補交個別照片時，亦請以“型號_機身編號_照片序號”的格式有系統地命名每一部設備的照片。 
Remark: Please name the photo of each equipment using the format “Model_Serial no._no.of photo” systemically. 

請參考右圖例子(型號=ABC, 機身編號=10001-10003)︰ 
Please see the following example (Model = ABC, Serial no.=10001-10003):
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3. EU Directive 2000/14/EC
歐盟指令 2000/14/EC

3.1 
EC Declaration 
of Conformity 
(DoC) 
歐盟符合宣告書

Reference Link: 
EU Directive 
2000/14/EC 

For details in DoC, please refer to the following document: 
更多關於歐盟符合宣告書，可參考下列文件﹕

Guide to using NOISE Application Page 12-14 

http://ec.europa.eu/growth/sectors/mechanical-engineering/noise-emissions/index_en.htm
http://ec.europa.eu/growth/sectors/mechanical-engineering/noise-emissions/index_en.htm
https://ec.europa.eu/docsroom/documents/24042?locale=en
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3.2 
Indication of 
guaranteed 
sound power 
level  
顯示保證聲功率

級的標示

Reference Link: 
EU Directive 
2000/14/EC 

3.3 
CE Conformity 
marking 
歐盟標誌

Reference Link: 
EU Directive 
2000/14/EC 

http://ec.europa.eu/growth/sectors/mechanical-engineering/noise-emissions/index_en.htm
http://ec.europa.eu/growth/sectors/mechanical-engineering/noise-emissions/index_en.htm
http://ec.europa.eu/growth/sectors/mechanical-engineering/noise-emissions/index_en.htm
http://ec.europa.eu/growth/sectors/mechanical-engineering/noise-emissions/index_en.htm
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3.4 Certificate of Conformity (CoC) Sample 
歐盟符合證明書樣本

Report on assessment of conformity 
to Directive 2000/14/EC, 

annex VI 

Certificate holder： 
Manufacturer： 
Evaluated (Notified Body)：ABC Notified body No：NB-9999 

Equipment：Generator 
Type designation：XYZ 
Engine：XYZ-Engine 

Noise-measuring standard：ISO3744 Permissible sound-power level：98 
Guaranteed sound-power level：95       Measured sound-power level：94 

We hereby confirm that the specified equipment has been assessed in accordance with 
Directive 2000/14/EC (amended by Directive 2005/88/EC), annex VI. 

Issued by： 

Certificate valid Until：17 November 2018 

Uppsala 18 November 2013 
(With signature and stamp) 

------------------------------------------- 
Name 

Address   Email/internet 

 

03/341/045 
Certificate No 

 

 

 

QPME Application Form 申請表格 
3c. Part A 甲部  
iii) Certificate of Conformity issued by Notified Body under Annex VI, VII, or VIII** of Directive

2000/14/EC 
驗證機構簽發的符合證書以證明該型號符合歐盟《指令 2000/14/EC》的附件 VI/VII/VIII  

   Date of issue 簽發日期: 18 November 2013    Date of validity 有效日期: 17 November 2018 

QPME Application Form 申請表格  
3c. Part A 甲部  
i) Name and Number of Notified Body 歐盟註冊驗證機構名稱及

其註冊編號﹕ABC (NB-9999) 



(Feb. 2017) 

P. 10

3.5 Noise Test Report sample 
噪音測試報告樣本

Noise Test Report 

Report No. 123 456 

This is to describe the test procedure for measuring the noise value on [Type and model]. The 
individual rollers tested at this occasion are representative for all [model] manufactured in the 
Sweden factory unit. 

Summary 

Background 
Noise Measurement for production verification of conformity. 

Test object 
Type： 
Model： 
Serial number： 
Engine： 
Cab/ROPS： 
Others： 

Procedure 
Measurement of sound pressure and determination of sound power level, LWA[dB(A)], 
according to 2000/14/EC and measurement of sound pressure at operator’s position, 
LpA[dB(A)], according to ISO 6394:2008, under the same operating conditions as 
specified in 2000/14/EC. Speed of the cooling fans were set to 70% of the maximum 
specified speed, within -0/+20 rpm. 

The LWA  in the result table is corrected for background noise according to 
2000/14/EC. 

Demand according to 2000/14/EC：     LWA 107(max) dB (A) 
Guaranteed Sound Power level：       LWA 107(max) dB (A) 

 

QPME Application Form 申請表格  
3c. Part A 甲部  
ii) Sound Test Report issued by Notified Body驗證機構簽發的

噪音評估報告

Reference No. 參考編號: 123456
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Results 
Pr

ot
oc

ol
 

Outfit Engine 
speed 
display 
rpm 

Setting Fan 
speed 
rpm 

Vibration 
frequency 

Vibration 
amplitude 

LpA 

dB(A) 
LWA 

dB(A) 
front 
Hz 

rear 
Hz 

front 
mm 

rear 
mm 

1 
2 
3 

R, A 
R, A 
R, A 

2200 
2200 
2200 

HA 
LA 
M 

1900 
1900 
1900 

47.4 
61.5 
-- 

47.4 
61.7 
-- 

0.67 
0.20 
-- 

0.69 
0.21 
-- 

86.0 
87.0 
81.3 

103.3 
104.4 
98.7 

Measurements in protocol 3 are made without vibrations. 
Abbreviations in the Outfit column are：C = Cabin, R = ROPS, P = Platform, A = 
Acoustic damping, S = Side covers 
Abbreviations in the Setting column are：HA = High amplitude, LA = Low amplitude, 
M = Vibration off 

Comment 
This machine fulfills the guaranteed noise level according to 2000/14/EC. 

Appendix 
Measurement protocols (hidden work sheets contain measurement data). 
Appendix 1           Instrumentation 

…(Details of test report) 

June 30th 2015 
(Issued by) 

_________________________ 
(Name of Person) 
(Title of Person) 

QPME Application Form 申請表格  
3c. Part A 甲部  
ii) Sound Test Report issued by Notified Body:

驗證機構簽發的噪音評估報告﹕

Date of issue 簽發日期: 30 June 2015
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3.6 Information of EU Notified Body (English only) 
歐盟註冊驗證機構資料 (只提供英文) 

1. Visit the webpage about EU Noise Emissions from Outdoor Equipment:
進入歐盟戶外設備噪音排放網頁:

EU Directive 2000/14/EC homepage 
2. Click the “List of bodies notified under EU Directive 2000/14/EC”

點擊進入“歐盟指令 2000/14/EC 的驗證機構名單”
3. Search the Notified Bodies information

搜尋驗證機構的資料

QPME Application Form 申請表格  

3c) Part A / 甲部 ,   

i) Name and Number of Notified Body
歐盟註冊驗證機構名稱及其註冊編號

http://ec.europa.eu/growth/sectors/mechanical-engineering/noise-emissions/index_en.htm
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3.7 Determination of the guaranteed sound power level 
保證聲功率級的測定

The manufacturer should determine the value of the guaranteed sound power level 
based on the extracted reference from the Position Paper of EU Directive 
2000/14/EC* (Part 4 - Determination and maintenance of the guaranteed sound power 
level, P.102-114). 
製造商應依據歐盟對歐盟指令 2000/14/EC 的詮釋文件*（第 4部分-測定與維持

保證聲功率級，第 102-114 頁）以測定保證聲功率級的數值。 

*Please refer to the following link of Position paper of EU Directive 2000/14/EC:
有關歐盟指令2000/14/EC詮釋文件的詳細資料，請參閱以下鏈接：

https://ec.europa.eu/docsroom/documents/24042/attachments/1/translations/en/renditions/native 

https://ec.europa.eu/docsroom/documents/24042/attachments/1/translations/en/renditions/native
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4. Regulation of MLIT of Japan
日本國土交通省規例

4.1 
MLIT 
Certification 
Letter 
日本國土交通

省認證批核書

Reference link: 
MLIT 

QPME Application Form 申請表格  

3c) Part B / 乙部 ,  

i) Date of issue of Certification Letter issued by the MLIT of Japan
日本國土交通省發出的認證批核書簽發日期

https://www.mlit.go.jp/tec/constplan/sosei_constplan_tk_000003.html
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4.2 
MLIT Designated 
Number 
日本國土交通省認證

編號

Reference link: 
MLIT 

QPME Application Form 申請表格 3c) Part B / 乙部

ii) Designated Number as “Low or Super Low Noise” equipment in the MLIT directory
日本國土交通省「低或超低噪音」建築設備認證編號

https://www.mlit.go.jp/tec/constplan/sosei_constplan_tk_000003.html
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4.3 
MLIT 
Sound Test Report 
Sample 
日本國土交通省噪

音測試報告

Reference link: 
Sound Test Report 
Sample 

https://www.mlit.go.jp/tec/constplan/sosei_constplan_fr_000007.html
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4.4 
MLIT  
“Low and Super 
Low Noise Labels” 
日本國土交通省“低
及超低噪音標籤” 
 
Reference link: 
MLIT Noise Label 

    
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Please ensure the correct “Low Noise Label” or “Super Low Noise Label” to be affixed on the machine, in which its label type shall 
match with the designated “Low or Super Low Noise” equipment in the MLIT directory (Refer to Section 4.2 of this guideline).  
EPD may request the written explanation from the person concerned [applicant/equipment manufacturer] in case if discrepancy is 
observed. 
 
請確實張貼在設備機身上的“低噪音標籤” 或“超低噪音標籤”，需符合日本國土交通省「低或超低噪音」建築設備認證列

表上(可參考本指引第 4.2 段)，所指定的日本國土交通省“低噪音標籤” 或“超低噪音標籤”類型。 

當發現兩者不符時，環保署可能要求有關人士﹝申請人/設備製造商﹞提供書面解釋。  

https://www.mlit.go.jp/tec/constplan/sosei_constplan_fr_000007.html
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4.5 
MLIT  
Original Equipment 
Manufacturing 
(OEM) 
日本國土交通省 
原始設備製造 
 

Reference link: 
MLIT specified 
machine 

This section is applicable to a situation that a new model of equipment (Applicable Equipment Model) in which its noise performance is 
covered by another noise test report of similar model of equipment (Original Equipment Model). Applicant shall also provide the 
relevant supporting document, e.g. sound test report of the Original Equipment Model and the manufacturer’s noise certificate (example 
as provided below). 
此部份適用於一款機械(原始機械型號)的噪音測試報告可涵蓋另一款相似的新機械(適用機械型號)的噪音表現。申請人需提供相

關證明文件，例如原始機械型號的噪音測試報告及下列的製造商所發出的噪音証明書。 

  

Note 注意: 
 
The certificate shall include 該証明書應包括﹕ 
1) Manufacturer name, responsible person, other appropriate 

information and company chop ; 
製造商名稱、負責人、其他適當的資訊及公司印章； 

2) Accurate model names of original and applicable equipment 
(shall refer to the name in MLIT list of designated number); 
準確的原始及其適用機械型號名稱（以日本國土交通省認證
編號表內的名稱為準）； 

3) Appropriate specifications of original and applicable equipment 
to illustrate the similarity; and, 
適當的機械規格以說明原始及其適用機械型號的相似性；及 

4) A clear statement about the same noise performances of original 
and applicable equipment. 
清晰陳述有關於原始及其適用機械型號的相同噪音表現。 

 
Applicant shall provide the English or Chinese translation of this 
certificate. 
申請人需提供該証明書的英文或中文譯本。 

https://www.mlit.go.jp/tec/constplan/sosei_constplan_fr_000009.html
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4.6 
Appended Form - 2 
& 3 
[low noise, low 
vibration type] 
notification of 
change of name of 
construction 
machine & 
notification of 
specified change of 
construction 
machine 
別記様式－2 及 3【低

騒音・低振動型】建

設機械名稱變更通

知書及指定變更通

知書 

  
Reference links: 
Appended Forms of 
low noise type 
construction machine  
 

Appended Form -2 [low noise, low vibration type] 
notification of change of name of construction machine  
別記様式－2【低騒音・低振動型】建設機械名稱變更通知書 

 

Appended Form -3 [low noise, low vibration type] 
notification of specified change of construction machinery 
別記様式－3【低騒音・低振動型】建設機械指定變更通知書 

 
 

https://www.mlit.go.jp/sogoseisaku/kensetsusekou/kankyou/mic/kokuji/bekkiyoshiki-2.pdf
https://www.mlit.go.jp/sogoseisaku/kensetsusekou/kankyou/mic/kokuji/bekkiyoshiki-3.pdf
https://www.mlit.go.jp/sogoseisaku/kensetsusekou/kankyou/mic/kokuji/bekkiyoshiki-3.pdf
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5. Electronic Application of QPME Label  

「優質機動設備」標籤的電子申請 
 

5.1  
Process Flow 
申請流程 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Please read 5.2 Notes for Registration and Application via e-Form for details.  
詳情請參閱 5.2 登記及透過電子申請表格申請須知。 
 

Register 註冊 
•Complete and submit the Applicant Registration Form. 填妥及提交申請人登記表格。 

Receive e-Form via email 透過電郵收到電子表格 
•Applicant’s registered email address would receive the specific Electronic Application Form 

(e-Form) along with a Personal Authentication Code (PAC) from EPD.  
  申請人的登記電郵地址會收到一份由環保署發送的專用電子申請表格連同認證號碼。 
 

Fill in e-Form 填寫電子表格 
•Fill in e-Form and attach relevant documents. 填妥表格及附載相關文件。 
 

Submit 提交 
•Send the e-Form to EPD via email. 將電子表格以電郵傳送至環保署。 
 

Receive QPME Label via email 透過電郵收到優質機動設備標籤 
•Upon successful application, applicant would receive the QPME label via email.  
  申請成功時，優質機動設備標籤會發送至申請人的電郵。 
 

http://www.epd.gov.hk/epd/english/environmentinhk/noise/qpme/howtoapply.html
http://www.epd.gov.hk/epd/tc_chi/environmentinhk/noise/qpme/howtoapply.html
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5.2 
Notes for 
Registration and 
Application via 
e-Form 
登記及透過電子申

請表格申請須知 

- Notes for Registration 登記須知 

1.  Original copy of the Applicant Registration Form and copy of B.R.C. / H.K.I.D. shall be submitted by post or by person 
 (refer to Enquiry / Submission Means) to Noise Management and Control Section of the EPD 
 申請人需郵寄或親身將申請人登記表格正本和商業登記證/香港身份證副本交至環保署噪音監理及管制課(參閱

 查詢/呈交途徑)。 
 

2.  Applicant Registration Form is to register applicant’s information (including signature and company stamp) in EPD for 
 filling in electronic application form (e-Form) in advance. 
  申請人登記表格內的申請人資料(包括簽名及公司印鑑)將會記存於環保署，以預先填寫於電子申請表格上。 
 

3.  Upon successful registration, the e-Form and the personal authentication code (PAC) will be sent to registered e-mail by 
 EPD. If applicant does not receive the reply, please make an enquiry to the EPD (refer to Enquiry / Submission Means). 
  如成功登記，環保署會把電子申請表格及其認證號碼發送至登記電郵地址。如申請人仍未收到電郵回覆，請向

 環保署查詢(參閱查詢/呈交途徑)。 
 
- Notes for Application via e-Form 透過電子申請表格申請須知 
1. Personal Authentication Code (PAC) is required in the e-Form in order to authenticate your identity every time you edit 
 the e-Form.  
 申請人每次編輯電子申請表格時，須於電子申請表格內輸入個人認證號碼以確認身份。 
  

 
2. The PAC has been delivered with the e-Form to the applicant’s registered email address after completion of 
 registration. (Note: the PAC cannot be changed) 
 該認證號碼於完成登記後已連同電子申請表格一併發送至申請人的登記電郵地址。(注意: 認證號碼不可更改) 
  
3. Every applicant has the responsibility to protect his/her own PAC. DO NOT share PAC. 
 申請人有責任保護其個人認證號碼。請勿共用個人認證號碼。 

 
4. Immediately report to the EPD for any suspicious requests to divulge or change your PAC. 
 如收到任何可疑要求透露或更改你的個人認證號碼，請立即通知環保署。 
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5.   Applicant could attach document and photos to the e-Form, relevant formats are as follows:   
 申請人可透過電子申請表格附載文件及相片，相關格式如下: 
 Document is attached in PDF format 文件以 PDF 格式附載 
 Photo is attached in JPG/PNG/GIF format 相片以 JPG/PNG/GIF 格式附載 

 

Document attachment
附載文件

Format 格式: PDF

  

Photo attachment
附載照片

Format 格式: JPG GIF PNG

 
 

5.3 
Q&A related to 
e-Form 
與電子表格相關的

常見問題 

1.  Could the QPME label application paper form could still be in effective after the commencement of QPME electronic 
 application service? 

  當優質機動設備標籤電子申請服務開始啟用後，書面形式的申請表仍然有效嗎? 
 
   The QPME label application paper form would still be in effective, EPD would review the different application ways 

 regularly. 
   優質機動設備標籤書面形式申請表仍然有效，環保署會定期檢討不同的申請方式。 
 
2.  What should the applicant do if he/she needs to update registered information or loses e-Form / PAC? 
  如想更新登記資料或不小心遺失電子申請表格/認證號碼，申請人應該如何處理? 
 
  For applicant who needs to update registered information or loses e-Form / PAC, please also fill in Applicant 

 Registration Form and the applicant ID. After verifying applicant’s identity, the appropriate documents would be sent to 
 registered e-mail by EPD. 
 如申請人需要更新已登記資料或遺失電子申請表格/認證號碼，請填妥申請人登記表格及申請人編號。環保署將

 會於核實身份後把適當文件發送至登記電郵地址。 
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3.  What should the applicant do if over 10 units machine of the same model would be applied for QPME? 
   如想為十台以上同一型號的機器申請優質機動設備標籤，申請人應該如何處理? 
 
 Each e-Form could only serve for 10 units machine of the same model. But the previous e-Form prepared for  the same 
 model could be applicable to another batch of machines with appropriate modifications (e.g. change of serial number, 
 date of manufacture and relevant photos, etc.). 
 每份電子申請表格只可最多為十台同一型號的機器申請優質機動設備標籤。但之前為同一型號填妥的電子申請

 表格只需透過適當的修改(例如改變機身編號、生產日期及相關圖片等等)已可適用於另一批機械。 
 
4. What should applicant do if the documents/photos are oversized for e-Form attachment? 
 如文件/圖片因過大而未能附載至電子申請表格內，申請人應該如何處理? 
  
 If the documents/photos are oversized for e-Form attachment, applicant could attempt editing the documents/photos (e.g. 
 resize, chop or revise the resolution, etc.) to re-attach on the e-Form. Applicant could also submit such files as 
 “Supporting Information” in which such files would also be submitted by email along with the e-Form and be stated in 
 the e-Form, Supporting Information part. 
 若文件/圖片因過大而未能附載至電子申請表格內，申請人可嘗試修改文件/圖片(例如重新調整大小、裁剪或調整

 解像度等等)以重新附載至電子申請表格內。申請人亦可把那些檔案透過「額外資料」的形式發送，即與電

 子申請表格一起透過電郵遞交，並於表格內額外資料一欄列明檔案資料。 
 

 




